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Protokół Nr XIX/2021 
z posiedzenia XIX sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 27 września 2021 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w świetlicy OSP w Nasiegniewie. Rozpoczęły się o godz. 
11.00 i trwały do godz. 14.10. Uczestniczyli w nich radni według załączonej listy obecności, radni 
powiatowi, sołtysi z terenu gminy oraz  Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski, Skarbnik Gminy 
Fabianki, Prezes Gminnego Związku OSP RP Pan Andrzej Zieliński oraz kierownicy referatów 
merytorycznie odpowiedzialni za przygotowane uchwały. 

Ad.1 

Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XIX sesji Rady Gminy Fabianki i po 
zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane 
kworum. Obecnych 14 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatu 
Włocławskiego, Wójta  oraz obecnych nielicznych sołtysów.  

Ad.2 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad. 

Brak uwag i wniosków do porządku obrad. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XIX sesji.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 
przyjęła porządek XIX sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

„   1. Otwarcie XIX sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.  
2. Zatwierdzenie porządku sesji,  
3. Zatwierdzenie protokołów z poprzedniej sesji: 
    1)  z XVII sesji z dnia 14 czerwca 2021 roku, 
    2) z XVIII sesji z dnia 25 czerwca 2021 roku. 
4.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Fabianki.  
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a w szczególności z realizacji 

uchwał.  
6.  Analiza działalności jednostek ochotniczych straży pożarnych na terenie Gminy Fabianki w 2020 

roku. 
7.  Zapoznanie się z informacją Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku. 
8.  Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”.  
9.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

1) zmian do budżetu na 2021 rok,  
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021 – 2029,  
3) przyjęcia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie gminy Fabianki, 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 
5) zmiany uchwały nr XXIX/225/2017 rady Gminy Fabianki z dnia 19.12.2017r. dotyczącej 

przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Fabianki na lata 
2017-2032”, 
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6) przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Fabianki, 

7) ustalenia dopłat dla odbiorców usług wodno – kanalizacyjnych, 
8) wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu 

Włocławskiego związanego z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących                           
w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021 – 2022, 

9) zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województw Kujawsko – Pomorskiego w sprawie 
obszaru Chronionego Krajobrazu Niziny Ciechocińskiej. 

10.  Interpelacje i zapytania radnych. 
11.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
12.  Sprawy różne. 
13.  Zakończenie sesji.  „ 

 

Ad.3    

1) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu XVII  sesji RG z dnia 14 
czerwca 2021 r.  

Brak uwag.   

Przewodniczący RG zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr XVII/2021 sesji RG Fabianki z dnia 14 czerwca 2021 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

2) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu  z XVIII  sesji RG z dnia                            
25 czerwca 2021r. 

Brak uwag. Przewodniczący RG zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr XVIII/2021 z dnia 25 czerwca 2021 roku. (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

Ad.4    

Przewodniczący RG Adam Rejmak – poinformował o swej działalności w okresie międzysesyjnym.   
Poinformował, że bardzo ważnym problemem poruszanym w tym okresie w spotkaniach i rozmowach 
była kwestia wód i niedrożnej melioracji skutkującej zalewaniem posesji. Brak również właściwego 
odprowadzenia wody z dróg. Nadmienił, że  w ramach przeprowadzonych konkursów na dyrektorów 
szkół wyłoniono dyrektora Szkoły Podstawowej w Fabiankach i w Szpetalu Górnym. Na obydwu tych 
stanowiskach pozostali dyrektorowie pełniący te obowiązki dotychczas. Poinformował, że wiele 
rozmów prowadzonych dotyczyło także programu rządowego Polski Ład. Program ten będzie miał 
bardzo duży wpływ na działalność samorządów. Ogłoszona została lista dotacji dla osób pełniących 
stanowiska medyczne. Powstał wskutek tego problem taki, że będzie to realizowane bez dotacji                    
z rządu. 

Radny Mosakowski Wojciech – przedstawił szacunkowe wyliczenia burmistrza Kowala odnośnie 
przewidywanych strat  w wyniku podniesienia podatku do 30%. Według tych wyliczeń gmina Fabianki 
będzie miała z tego tytułu straty rzędu 3,5 mln zł.  
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Ad.5 

Wójt Gminy Fabianki – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na poprzedniej sesji rady        
w dniu 25 czerwca 2021 roku. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu) Następnie przedstawił 
informację z bieżącej działalności. Poinformował, iż bardzo dużym problemem jak już wspomniał 
Przewodniczący RG w swej informacji jest woda, która nie odchodzi prawidłowo z gruntów. Wierzchnia 
warstwa gruntu nie daje rady jej wchłonąć przy większych opadach deszczu. Przypomniał, iż jest 
powołana spółka wodna, dzięki której możemy pomóc mieszkańcom lecz w przypadku braku składek 
od mieszkańców nie będzie można pozyskać dotacji na jej działanie. Poprosił wszystkich radnych i 
sołtysów do kontaktu z mieszkańcami w celu pozyskania tych składek na rzecz spółki wodnej. 
Poinformował, iż w skutek przejścia nawałnic przez Gminę Fabianki wystąpiliśmy z wnioskiem do 
Wojewody Kujawsko – Pomorskiego w celu powołania komisji do oszacowania strat. Do komisji 
wpłynęło 86 wniosków w tej sprawie. W wyniku nawałnic poszkodowanych było 7 budynków 
mieszkalnych i 14 budynków gospodarczych. Skutki nawałnic odczuli wszyscy mieszkańcy w mniejszym 
lub większym stopniu. Nadmienił, iż dużym problemem w ostatnim czasie było dla urzędu podłączenie 
mieszkańców do sieci światłowodu. Fakt, iż projekt podłączenia mieszkańców do światłowodu był 
sporządzany bez konsultacji z urzędem i mieszkańcami powodował wiele nieścisłości i pretensji 
kierowanych pod adresem gminy. Zaznaczył raz jeszcze, że gmina nie jest autorem projektu linii 
światłowodowej. 

Przewodniczący poprosił o zapytania w zakresie przedstawionej informacji Wójta. 

Radna Ewa Szczepańska – zapytała czy w zamian za uprzątnięcie wiatrołomów mogliby chętni mieszkańcy 
sobie zabrać te drzewa? 

Wójt – poprosił aby w tej sprawie zainteresowani mieszkańcy skontaktowali się najpierw z Wójtem w celu 
uzyskania zgody. Dodał, iż nie chciałby aby doszło do takich sytuacji jak w przypadku kostki w Chełmicy 
– Cukrowni gdzie doszło do samowoli. 

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał czy udało się uzyskać jakieś środki finansowe na realizację kanalizacji 
na terenie ulic przyległych do ul. Włocławskiej w Szpetalu Górnym. 

Wójt – poinformował, iż na chwilę obecną nie ma podpisanej umowy na dalszy etap realizacji budowy 
kanalizacji w Szpetalu Górnym. Koszty znacząco wzrosły lecz na razie Urząd Marszałkowski nie dał nam 
odmownej decyzji.  

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał gdzie planowana jest budowa gminnego centrum kultury? 

Wójt – wyjaśnił, iż na chwilę obecną nie ma w tym zakresie decyzji. 

Brak dalszej dyskusji nad sprawozdaniem z działalności Wójta Gminy. 

Ad.6 

Prezes OSP A. Zieliński – przedstawił sprawozdanie z działalności jednostek OSP za 2020 rok. Poinformował, 
iż ostatni rok pokazał nam jak bardzo potrzebna jest straż. Zaistniałe zalania i nawałnice wymagały 
intensywnego wsparcia mieszkańcy przez jednostki OSP. Nadmienił, iż system reagowania i sztab mają 
duże uwagi co do  uczestnictwa jednostek w działaniach ratowniczych. Duża wina w tej kwestii 
spoczywa na stanowisku kierowania w PSP we Włocławku. W większości do akcji kierowana jest tylko 
jednostka znajdująca się w systemie reagowania. Inne jednostki nie są brane pod uwagę mimo,                         
iż znajdują się blisko punktów alarmowych. Podziękował radnym jak i Wójtowi za pomoc w pozyskaniu 
środków finansowych na potrzeby OSP z różnych źródeł. Poprosił o zapewnienie środków finansowych 
niezbędnych do zabezpieczenia jednostek w nowszy sprzęt ratowniczy.  

Dyskusja 
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Radna Ewa Szczepańska – zapytała w sprawie zakupu samochodu, który był ujęty w budżecie gminy na 2021 
rok dla jednostki OSP w Chełmicy Małej. 

Wójt – wyjaśnił, iż został zakupiony samochód star lecz nie możemy uzyskać od Państwowej Straży Pożarnej 
zgody na włączenie do podziału w związku z brakiem homologacji czy też certyfikatu CNBOP-PIB.                        
Z uwagi na wysokie koszty związane z uzyskaniem powyższego certyfikatu zdecydowałem, że auto to 
zaadoptujemy na pojazd specjalistyczny WUKO  do wykorzystania przy pracach związanych                                      
z udrażnianiem kanalizacji czy melioracji. Nadmienił, że wóz ten posiada przedni napęd co wpłynie 
pozytywnie na jego użytkowanie w trudnym terenie. Z powyższego powodu nie został on przekazany 
na stan jednostki w Chełmicy Małej. Dodał, iż większość samochodów użytkowanych przez jednostki 
OSP w kraju nie posiadają powyższego certyfikatu i dopóki nie zostaną wyłączone z podziału są 
użytkowane przez poszczególne jednostki. W przypadku gdy zostaną wycofane z jakiegoś powodu np. 
sprzedaży z tego podziału to następna jednostka bez tego certyfikatu ponownie do podziału nie 
zostanie włączona. Prowadzimy rozmowy w celu pozyskania środki finansowe na zakup samochód                   
do tej jednostki. 

Radna Ewa Szczepańska – stwierdziła dlaczego kupując ten samochód nie sprawdził Wójt czy jest on 
przygotowany do potrzeb jednostki straży? Można stwierdzić w takiej sytuacji, iż lekką ręką Wójt wydał 
sobie pieniądze na zakup samochodu, który nie spełnia wymogów. Dodała, że z tego co jej wiadomo 
samochód nie jest garażowany, stoi zarośnięty w krzakach a co za tym idzie niszczeje. Skończy się tak, 
że nie będzie nadawał się do niczego. 

Wójt – wyjaśnił, że to auto będzie dostosowane do potrzeb zimowego utrzymania dróg np. odśnieżania                        
a także w trakcie okresu zimowego będzie przebudowywane tak jak wspomniałem wcześniej                             
na samochód specjalistyczny WUKO. Zapewnił radną, że nie wydaje środków gminnych lekką ręką jak 
to twierdzi radna. Gdyby tak było to stan finansów naszej  gminy nie byłby w tak dobrej kondycji.  

Brak dalszych pytań. 

Prezes OSP Zieliński opuścił obrady sesji. 

Ad.7 

Skarbnik Gminy – przedstawiła informację Wójta z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu z sesji. Poinformowała, iż dochody własne zostały 
wykonane w kwocie 8.391.306, 81 zł. Dochody bieżące wykonano w 56,5 % natomiast dochody 
majątkowe zostały wykonane w 77,76%. Na dochody bieżące składają się dochody z podatków i opłat, 
dochody z najmu i dzierżawy majątku gminy, udział w podatku dochodowych od osób fizycznych                          
i prawnych, subwencja, dotacje  oraz dochody pozostałe takie jak wpływy z różnych opłat czy odsetki 
od nieterminowych wpłat, wpływy z rozliczeń lat ubiegłych czy koszty upomnień. 

Brak dyskusji. 

Ad.8 

Radny Górecki Krzysztof – przedstawił wnioski ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji w dniu 
22.09.2021r. 

Wiceprzewodniczący RG Stroiński Artur -  przedstawił wnioski Klubu radnych Jedność z posiedzeń w dniu 20 
lipca 2021 roku oraz z dnia 22.09.2021r.  

Wnioski w załączeniu do protokołu. 

Ad.9 

1) 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania w zakresie projektu uchwały w sprawie 
zmian do budżetu gminy na 2021 rok? Dodał, iż temat ten został wyjaśniony dokładnie na posiedzeniu 
komisji z udziałem skarbnika gminy. 

Brak zapytań co do projektu uchwały. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XIX/202/2021 z dnia 27 września 2021 r. w sprawie zmian do budżetu na 2021 
rok. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

2) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania w zakresie projektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021 -2029? 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIX/203/2021 z dnia 27 września 2021 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Fabianki na lata 2021-2029. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

3) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 
regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów. 

 
Wójt – poinformował, iż uchwała ma na celu uaktualnienie regulaminu, który był podjęty 11 lat temu. 

Stypendia szkolne są udzielane osobom o określonych normach i wysokości dochodu.  

Brak dalszych zapytań.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIX/204/2021 z dnia 27 września 2021 r. w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Fabianki. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

4) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie szczegółowych 
zasad ponoszenia opłat za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Kierownik GOPS – wyjaśniła, iż z uwagi na planowane uruchomienie działalności Dziennego Domu Senior+ 
w Świątkowiźnie należy dokonać zmiany uchwały w części dotyczącej odpłatności za pobyt                                
w powyższych placówkach z uwagi na fakt, iż wysokość miesięcznej opłaty znacznie obciążałyby  
budżet seniora.  

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIX/205/2021 z dnia 27 września 2021 r w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia opłat                 
za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

 (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

5) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały 
dotyczącej „ Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Fabianki na lata 
2017-2032”. 

Kierownik RRFZ – wyjaśnił, iż aktualizacja informacji jest niezbędnym warunkiem ubiegania się o dotacje 
zna wykonanie prac związanych z demontażem, transportem i unieszkodliwianiem wyrobów 
azbestowych ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                        
w Toruniu. Dodał, iż na chwilę obecną zostało zrealizowanych 15% wymienionych pokryć dachowych 
z azbestu na terenie gminy. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIX/206/2021 z dnia 27 września 2021 r w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/255/2017 Rady 
Gminy Fabianki z dnia 19.12.2017r. dotyczącej przyjęcia  „ Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Fabianki na lata 2017-2032”. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

6) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIX/207/2021 z dnia 27 września 2021 r w sprawie  przyjęcia projektu „Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Fabianki”. 

 (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

7) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie ustalenia dopłat 
do odbiorców usług wodno – kanalizacyjnych. 

Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, iż osobiście jest przeciwnikiem dopłat do ścieków ponieważ                      
ci mieszkańcy to nie dość że nigdy nie będą mieli kanalizacji to muszą jeszcze dopłacać do tych, którzy 
taką kanalizację posiadają. Nikt nie dopłaca im do wywozu nieczystości z szamb. Dodał, że zawsze 
będzie przeciwny no chyba, że udowodnione zostanie, iż te środki nie idą na bieżącą działalność lecz 
w koszty utrzymania sieci.  

Wójt – wyjaśnił, że teraz gdy regulator nadzoruje koszty nie ma szansy na zejście z tych dopłat. Ma radny 
rację, że jest to jakaś niesprawiedliwość wobec osób, które ponoszą koszty opróżniania szamb. 



7 
 

Radny Cackowski Adam – zapytał co będzie z tymi mieszkańcami którym dofinansowujemy budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków gdy zabierzemy dopłatę? 

Radny Mosakowski Wojciech – zwrócił uwagę na to, iż PGK powinno zajmować się tylko obsługą sieciową 
a nie remontami budynków czy chodników.   

Prezes PGK – nadmienił, iż już od trzech lat próbujemy podjąć nowy regulamin. Niestety nie otrzymaliśmy 
do tej chwili pozytywnej akceptacji. Teraz wystąpiliśmy o nowe stawki i wskazano nam                                         
na konieczność podtrzymania dopłat.  

Wójt – stwierdził, iż nikt nie wspomina o tym , że mamy najniższą stawkę za śmieci w gminie. Wymaga                    
to jakiejś rekompensaty zlecaniem PGK drobnych prac. Pracownicy PGK mają najniższe pensje                           
i wykonują ciężką pracę. Zaapelował aby mieć świadomość tego, że nasza gmina jest rozproszona.                
To nie duża magistrala. 

Radny Mosakowski Wojciech – zaznaczył, iż Wody Polskie nie pozwolą sobie od tak na podniesienie 
kosztów. Jeszcze raz podkreślił, iż chodzi mu o to, że PGK powinno robić to co jest związane z siecią                         
a prace w terenie należy scedować na chociażby powołaną spółdzielnie Komunalni.  

Brak dalszej dyskusji.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 1 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIX/208/2021 z dnia 27 września 2021 r w sprawie  ustalenia dopłat dla odbiorców usług 
wodno – kanalizacyjnych. 

 (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

8) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zimowego 
utrzymania dróg. Dodał, iż uchwałę taką podejmujemy co roku w celu przystąpienia do negocjacji                  
w zakresie utrzymania dróg powiatowych na terenie gminy. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIX/209/2021 z dnia 27 września 2021 r w sprawie  wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę 
Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu Włocławskiego związanego z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

9) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zaopiniowania 
projektu uchwały Zarządu Województwa Kujawsko – Pomorskiego w sprawie Obszaru Chronionego 
Krajobrazu Niziny Ciechocińskiej. Projekt ten był analizowany na posiedzeniu komisji.  

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIX/210/2021 z dnia 27 września 2021 r w sprawie  zaopiniowania projektu uchwały Zarządu 
Województwa Kujawsko - Pomorskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Niziny 
Ciechocińskiej. 
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(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Ad.10 

Nikt z obecnych radnych nie zgłaszał interpelacji. 

Zapytania radnych. 

Radny Mosakowski Wojciech –zgłosił potrzebę wykonania naprawy ławek w parku uszkodzonych po 
nawałnicach. 

Wójt – poinformował, iż w październiku ruszymy z naprawami. 

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał czy Spółdzielnia Komunalni jest dofinansowywana? 

Wójt – wyjaśnił, iż spółdzielnia funkcjonuje dopiero 2 miesiąc. Aktualnie pracuje ona na usługach w spółce 
PGK.  

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał czy zagospodarowanie przestrzenne w Nasiegniewie dotyczy 
uregulowania sprawy terenów w sąsiedztwie wiatraków? 

Wójt – wyjaśnił tak. Teraz jeszcze doszła kwestia budowy gazociągu. Chcemy zapobiec konfliktom jak to 
miało miejsce przy wiatrakach. Nadmienił, że koszty budowy gazociągu pokrywa PSG. 

Ad.11 

Wolne wnioski, zapytania i informacje 

Radna Ewa Szczepańska – zwróciła uwagę, że znowu na sesji nie ma radcy prawnego. Dwa miesiące temu 
przekazano radcy projekt statutu do zaopiniowania i nadal nie mamy opinii w tym zakresie. 
Poinformowała, że mieszkańcy Cyprianka – Zapusta zgłaszali zapchany przepust. Mimo informacji z 
PGK że zostało to zrobione przepust ten nadal nie jest drożny. Doszło nawet tam do zapadnięcia się 
asfaltu pod jezdnią. Poprosiła o interwencję w tej sprawie. Wskazała, że do chwili obecnej radni nie 
mieli możliwości zobaczenia obiektu Dziennego Domu Pobytu w Urszulewie. Kiedy to będzie możliwe. 
Stwierdziła również, że z tego co jej wiadomo obyło się wyjazdowe posiedzenie komisji oświaty lecz 
Przewodniczący nie przedstawił z niej wniosków. Nadmieniła, że osobiście chciałaby usłyszeć jakie są 
spostrzeżenia komisji po przeprowadzonej wizji obiektów oświatowych. 

Wójt – poprosił, aby radna nie sugerowała, że ktoś źle coś naprawił bo nie jest fachowcem w sprawach 
udrażniania przepustu. Prosi o zachowanie formy wypowiedzi. Co do spotkania w Urszulewie to na 
pewno taka wizja lokalna będzie miała miejsce lecz nie jest to sprawa priorytetowa. Nigdy ze swej 
strony nie zabraniał aby taką wizję lokalną z udziałem radnych zrobić. Aktualnie z racji aury 
pogodowej trudno jest to zrobić.  

Przewodniczący RG – nadmienił, że mogą radni przed sesją czy komisjami po uzgodnieniu terminu zobaczyć 
ten obiekt. 

Radny Górecki Krzysztof – poinformował, iż faktycznie takie posiedzenie wyjazdowe komisji oświaty miało 
miejsce. Rada zostanie zapoznana z wnioskami na przyszłej sesji. W kwestii obiektu w Urszulewie 
stwierdził, iż obiekt ten został wybudowany na niekorzystnym gruncie. Tam zostały przeznaczone 
bardzo duże środki na ukształtowanie odpowiedniego terenu pod świetlicę. Nadal ten teren wymaga 
wiele pracy i środków finansowych. 

Radna Szczepańska Ewa – nadmieniła, że o ile pamięta to było spotkanie radnych i wszyscy na nim byli i 
przystali na tę inwestycję w tym terenie. Stwierdziła, iż pełniąc akurat wtedy funkcję Przewodniczącej 
RG nie ingerowała w projekty i realizację inwestycji od tego są odpowiednie osoby. 

Radny Mosakowski Wojciech – zwrócił uwagę mieszkańców na to aby nie betonowali terenu swoich 
podwórek bo w ten sposób zaburzają ujście wody deszczowej. W kwestii budowy dróg wskazał na 
potrzebę realizacji ich obligatoryjnie. Wskazał również na konieczność przygotowania terenu gminy 
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do spełnienia warunków dla nowych mieszkańców. Trzeba zastanowić się skąd pozyskać środki na 
infrastrukturę. Na koniec zapytał kiedy będzie sesja w Szpetalu Górnym. 

Radny Zieliński Andrzej opuścił obrady sesji. 

Przewodniczący RG – zapytał radnego kiedy będzie świetlica w Szpetalu Górnym? 

Wójt – stwierdził, że Szpetal Górny jest dużą społecznością i trudno mu się zorganizować jeśli chodzi o 
budowę świetlicy. Trzeba może zastanowić się czy w  ramach Koła Gospodyń tego nie zrobić bo są na 
to środki zewnętrzne. Co do kwestii zadbania o nowych mieszkańców stwierdził, że każdy mieszkaniec 
jest ważny. Dlaczego mamy umniejszać ważność mieszkańców, którzy tu zamieszkują od urodzenia. 
Ważnym aspektem naszej pracy jest nauczenie mieszkańców, że oczekując inwestycji muszą ze swej 
strony wnieść jakiś wkład pracy. Dzisiaj nikt nie chce pomóc i nie ma często mowy o bezinteresownym 
załatwieniu sprawy. Dodał, iż chciałby abyśmy dzisiaj rozmawiali i brali pod uwagę do realizacji 
tematy możliwe do realizacji. 

Przewodniczący RG – stwierdził, że osobiście sam ma dylemat jako radny w jakim kierunku iść. Czy mają to 
być wodociągi czy melioracja. W tym roku mieliśmy przykład dużych potrzeb. Trzeba  dyskutować 
konstruktywnie nad wszystkimi działaniami.  

Brak dalszej dyskusji. 

Ad.12 

Brak spraw różnych. 

Ad. 13 

Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XIX sesji Rady 
Gminy Fabianki w dniu 27 września 2021 roku.  

 

Protokołowała: 

podinsp. Anna Wodzyńska 

 

 


